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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXXVIII/23 

LXXXVIII Sesja  w dniu 29 grudnia 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 29 grudnia 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 18:32 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXXVIII sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło-Chechło. 

4. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie Gminy 

Świerklaniec. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 699 w sprawie Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych w Zakładzie 

Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu na lata 2024-2026. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 700 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod 

wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim na realizację zadania 

pn. „Prace restauratorskie i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele Najświętszego Serca 

Pana Jezusa w Nakle Śląskim” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 701 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty 

konserwatorskie i restauratorskie przy zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza 

w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 702 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 703 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej na 2023 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 704 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 705 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerklaniec 

na 2024 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 706 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Bytom w 2024 roku. 

13. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

15. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 30.11.2023 r. 

16. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

17. Zakończenie. 

 

3. Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło-Chechło. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, w uzupełnieniu przedłożonej informacji, 

przedstawiła dane dotyczące wpływów i wydatków. Nadmieniła, że środki, które 

wypracowano pozostawiono w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji i zostaną one 

przeznaczone na budowę przyłączy kanalizacji sanitarnej do budynków użyteczności 

publicznej.  Dodała, że ze względu na zmianę przepisów prawa wodnego w przyszłym roku 
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nie zostaną utworzone miejsca okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli tylko zostanie 

zorganizowane kąpielisko co wiąże się z rozległą procedurą.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem jakie działania zostały podjęte w celu 

wygaśnięcia zarządu Lasów Państwowych nad terenem kąpieliska.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że został złożony wniosek 

o użytkowanie, który wiązałby się  z wpisem do księgi wieczystej i dawałby możliwość 

gminie do pełnego dysponowania terenem Zalewu Nakło – Chechło. Dodała, że następnie 

odbyło się spotkanie z Generalnym Dyrektorem Lasów Państwowych w Warszawie, 

podczas którego otrzymano informację, że użytkowanie wieczyste, uniemożliwia 

poddzierżawę terenu i prowadzenie działalności gospodarczej na omawianym terenie. 

Nadmieniła, że wykluczono również możliwość komunalizacji czy oddanie Zalewu Nakło – 

Chechło w trwały zarząd.  

Sprawozdanie z realizacji zadań nad Zalewem Nakło-Chechło, stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

4. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie 

Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że realizacja zadania związanego 

z budową kanalizacji została zakończona w sołectwach Świerklaniec, Nowe Chechło, Orzech 

oraz tranzyt. Natomiast w zakresie Nakła Śląskiego uzyskiwane są sukcesywnie pozwolenia 

na użytkowanie. W dalszej części przedstawiła kwotę, która do tej pory została 

wydatkowana na realizację omawianego zadania. Nadmieniła, że wybudowano już 39 km 

sieci kanalizacji sanitarnej i 8 km sieci kanalizacji deszczowej. Dodała, że termin realizacji 

zadania został wydłużony w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej do końca lutego 2024 roku, a do wykonania w sołectwie Nakło Śląskie pozostały 

przyłącza w ciągu ul. Dworcowej, bocznej ul. Kamiennej i na bocznej od ul. Głównej oraz 

ul. Gościnnej, a także 140 m kanału, który jest realizowany przewiertem w ciągu 

ul. Kościuszki. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem kiedy 

zostaną zakończone prace w ciągu ul. 3 Maja i Wojciecha w Nakle Śląskim.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie ul. Wojciecha duża 

jej część została już wykorytowana i odbudowana w podbudowie. Natomiast jest tam 

odcinek 60 m, gdzie zerwała się kanalizacja deszczowa i wykonawca od 2 stycznia 

przystępuje do jej naprawy i będzie trwała około 2 tygodni. Nadmieniła, że na razie drogi 
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będą odbudowane w podbudowie, a dopiero gdy warunki atmosferyczne będą 

odpowiednie rozpocznie się proces asfaltowania. W dalszej części poinformowała, że 

w zakresie ul. 3 Maja sytuacja wygląda gorzej, ponieważ w jej ciągu zerwaniu uległo ponad 

600 m kanalizacji deszczowej i prace będą trwały około 2 miesiące, więc prace 

odtworzeniowe będą mogły rozpocząć się dopiero na początku marca. Zaznaczyła, że na 

drogach, gdzie technologia będzie już wykonana w całości odtworzenia dróg będą 

odbywały się sukcesywnie.  

• radny Kazimierz Flakus zawnioskował, aby inspektor zwracał większą uwagę na sposób 

zagęszczania gruntu po wykonaniu prac, ponieważ nie wszędzie można używać 

wibratorów, ponieważ na niektórych gruntach mogą one prowadzić do uszkodzenia 

sąsiadujących budynków i ogrodzenia. W dalszej części poruszył temat wykonania nakładki 

asfaltowej w nieprawidłowych warunkach na odcinku od Ośrodka Zdrowia w Nakle Śląskim 

do ul. Dworcowej, co powoduje marnowanie pieniędzy. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że za wspomniany odcinek 

drogi, gmina nie zapłaciła, ponieważ podwykonawca poprzedniego wykonawcy zrealizował, 

tą nakładkę z własnych środków. W dalszej części poinformowała, że z powodu tego, że 

przed laty drogi były budowane bez podbudowy, co spowodowało, że koszty ich odbudowy 

znacząco wzrosły. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że w swojej złożonej uwadze miał na 

celu zwrócenie uwagi na aspekty technologiczne, ponieważ nakładka asfaltowa wykonana 

na kruszywie jest trwalsza. Nadmienił, że wykonawca i jego pracownicy powinni zwracać 

się z szacunkiem w trakcie rozmów z mieszkańcami. Zaznaczył, że bardzo ważne jest to, aby 

był nadzór nad wykonywaniami pracami.  

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, czy prace technologiczne w ul. Górnej 

w Nakle Śląskim zostały zakończone. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy 

ul. Przyjaźni, Strażacka, Gościnna w Nakle Śląskim, które będą odtworzone z kostki 

brukowej, będą realizowane w takim samym czasie, co drogi asfaltowe.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w ciągu ul. Górnej w Nakle 

Śląskim prace technologiczne zostały zakończone i droga przygotowana jest pod 

asfaltowanie, gdy warunki atmosferyczne będą odpowiednie nastąpi odtworzenie drogi. 

W dalszej części poinformowała, że na początku roku podwykonawca będzie realizował 
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odtworzenie nawierzchni ulic Strażackiej i Przyjaźni w Nakle Śląskim w kostce brukowej. 

Natomiast w zakresie ulicy Gościnnej pozostały do wybudowania przyłącza sanitarne. 

Ponadto, na wspomnianych drodze jest przewidziany do przebudowy wodociąg, który  

będzie realizowany w ramach złożonych wniosków o dofinansowanie, w związku z czym 

obecnie drogi te będą odtworzone w kruszywie, a całkowite odtworzenie nawierzchni 

zostanie zrealizowane po zakończeniu prac związanych z przebudową wodociągu.  

• radny Łukasz Lesik poinformował, że na poprzednim posiedzeniu Komisji otrzymano 

informację, na temat problemów związanych z tym, że część mieszkańców odprowadza 

fekalia do kanalizacji deszczowej, w związku z czym mieszkańcy Ci zostali ze względów 

technicznych podłączeni do wybudowanej sieci, aby prace mogły być realizowane, 

w związku z powyższym zwrócił się z zapytaniami, kto zapłacił za wybudowane przyłącza, 

czy mieszkańcy mają podpisane umowy oraz czy opłacają rachunki za odprowadzanie 

ścieków.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że były dwa takie przypadki, 

gdzie trzeba było szybko interweniować i przyłączyć nieruchomości do kanalizacji 

sanitarnej. Nadmieniła, że Wykonawca nie nałożył żadnych kosztów na Gminę w związku 

z wybudowaniem omawianych przyłączy, a sprawa regulacji została pozostawiona do 

omówienia pomiędzy właścicielem nieruchomości, a wykonawcą. Zaznaczyła, że z budżetu 

gminy ponoszone są tylko koszty związane z budową przyłącza do granicy nieruchomości. 

Nadmieniła, że mieszkańcy zawarli umowy i ponoszą opłaty za odbiór ścieków.  

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy wszystkie prace związane z wykopami 

zostaną zakończone na przełomie lutego i marca.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że najprawdopodobniej 

wszystkie prace technologiczne zostaną zrealizowane do końca lutego.  

Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji budowy kanalizacji na terenie Gminy Świerklaniec, 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 699 w sprawie Wieloletniego Planu 

Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 

Kanalizacyjnych w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu na 

lata 2024-2026. 
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Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 699 

w sprawie Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 

Kanalizacyjnych w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu na lata 2024-2026. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu, 

poinformował, że w związku z obowiązkiem określonym w ustawie o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieku oraz po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Wójta Gminy i Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, przedłożono do 

rozpatrzenia projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych w Zakładzie Wodociągów 

i Kanalizacji w Świerklańcu na lata 2024 – 2026. 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem odnośnie praca zaplanowanych w zakresie 

studni zlokalizowanej przy ul. Wapiennej w Nakle Śląskim. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu, 

poinformował, że obecne ujecie wody znajduje się poza własnością gminy, w związku 

z czym jego modernizacja nie jest możliwa do realizacji, w związku z czym rozważana jest 

możliwości wykonania przewiertu i utworzenia ujęcia wody na nieruchomości gminnej, 

z którego będą korzystać mieszkańcy nieruchomości zlokalizowanych przy ul. Wapiennej 

w Nakle Śląskim.   

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy nowe ujęcie wody będzie miało 

podobną wydajność jak obecna czyli 200-300 m3/rok. 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu, 

poinformował, że wydajność nowego ujęcia będzie zbliżone do obecnie występujących 

wartości.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 699 w sprawie Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji 

w Świerklańcu na lata 2024-2026.  

 



7 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXVIII/668/23 w sprawie Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 

Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu 

na lata 2024-2026, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 700 w sprawie przyznania dotacji dla 

Parafii pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim 

na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie i konserwatorskie przy 

zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby projekty uchwał nr 700 

w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle 

Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie i konserwatorskie przy zabytkowym 

Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków oraz  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 700 

w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle 

Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie i konserwatorskie przy zabytkowym 

Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków oraz  nr 701 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 

Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie 

przy zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków, zostały omówione równocześnie. 

W dyskusji udział wzięli:  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w związku z przyznaniem 

Gminie Świerklaniec dofinansowania w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

na w wysokości kwota dotacji 500 000 zł wkład własny Gminy - 10 500 zł , dla każdego 

z zabytków. W dalszej części przedstawiła zakres realizowany zadań. Nadmieniła, że 

omawiane projekty uchwał są pokłosiem uchwały podjętej przez Radę Gminy Świerklaniec 

na poprzedniej sesji. Następnie wprowadziła autopoprawkę do projektów uchwał nr 700 

w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa 
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w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie i konserwatorskie przy 

zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków oraz nr 701 w sprawie przyznania dotacji dla 

Parafii Rzymskokatolickiej Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty 

konserwatorskie i restauratorskie przy zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza 

w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, gdzie §. 5 przyjmuje 

brzmienie „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązywania od 

01 stycznia 2024 roku.”  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 700 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem 

Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie 

i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXVIII/669/23 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii pod wezwaniem 

Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim na realizację zadania pn. „Prace restauratorskie 

i konserwatorskie przy zabytkowym Kościele Najświętszego Serca Pana Jezusa w Nakle Śląskim” 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 701 w sprawie przyznania dotacji dla 

Parafii Rzymskokatolickiej Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację 

zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie przy zabytkowym 

Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 701 

w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej Chrystusa Króla w Świerklańcu na 

realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie przy zabytkowym Kościele 

Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 701 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 

Chrystusa Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie 

przy zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków z autopoprawką.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwala Nr LXXXVIII/670/23 w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej Chrystusa 

Króla w Świerklańcu na realizację zadania pn. „Roboty konserwatorskie i restauratorskie przy 

zabytkowym Kościele Dobrego Pasterza w Świerklańcu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 702 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-

2038. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby projekty uchwał  nr 702 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2023-2038 oraz  nr 703 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok, 

zostały omówione równocześnie.  

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 702 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2023-2038. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

budżetu gminy na 2023 rok i wynikające z nich zmiany wprowadzone do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 702 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 
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Uchwała Nr LXXXVIII/671/23 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2023-2038, stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 703 w sprawie wprowadzenia zmian 

w uchwale budżetowej na 2023 rok. 
 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 703 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 703 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 

2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Lesik 

 

Uchwała Nr LXXXVIII/672/23 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 704 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że projekty uchwały nr 704 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038 

oraz  nr 705 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerklaniec na 2024 rok zostaną omówione 

równocześnie.  

Komisje stałe Rady Gminy Świerklaniec wydały pozytywną opinię do przedłożonego projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024 – 2038. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 704 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038. 

Radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem ile głosów przysługuje w dyskusji nad budżetem, 

czy 6 jak przy innych projektach uchwał, czy w tym przypadku ilość jest zwiększona. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że radny może wziąć udział 

w dyskusji 4 razy, ponieważ na każdy projekt przysługują dwa zgłoszenia w dyskusji.  
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Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, przedstawiła wprowadzone autopoprawki w omawianych 

projektach uchwał.  

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przedstawił prezentację multimedialną zawierającą najważniejsze 

informacje na temat założeń budżetu obejmujące dochody i wydatki z podziałem na poszczególne 

obszary działania gminy. Ponadto, przedstawił informacje na temat planowanych do realizacji 

zadań inwestycjach oraz zadań realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. Dodatkowo, 

przedstawił informacje na temat Rankingu wydatków inwestycyjnych samorządów w latach 2020–

2022, który pokazuje jak mocno rozwinęła się gmina od momentu publikacji ostatniego rankingu. 

Następnie przedstawił zestawienia pokazujące kształtowanie się finansów gminy na przestrzeni 

kilku lat w zakresie wydatków inwestycyjnych i pozyskiwanych środków. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, odczytał treść Uchwały Nr 4200/III/266/2023 

III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 12 grudnia 2023 r. 

w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Świerklaniec projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2024 – 2038, która stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

Radny Wojciech Bacik odczytał treść Uchwały Nr 4200/III/264/2023 III Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 12 grudnia 2023 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Wójta Gminy Świerklaniec projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Świerklaniec na 2024 rok, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radny Michał Nolewajka odczytał treść Uchwały Nr 4200/265/2023 III Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 12 grudnia 2023 r. w sprawie opinii 

o możliwości sfinansowania deficytu w wysokości 11.304.814,54 zł przyjętego w projekcie uchwały 

budżetowej na 2024 rok Gminy Świerklaniec, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, jakie zadania będą realizowane w 2024 

roku w sołectwie Nowe Chechło. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, w którym 

miejscu projektu uchwały można znaleźć opis środków ponoszonych na tzw. Akcję zima. 

Następnie zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji na temat kosztów utrzymania 

parku w Świerklańcu. W dalszej kolejności odniósł się do negatywnej opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Następnie odniósł się do zależności § 5 i 18 uchwały, w zakresie 

emitowanych obligacji i upoważnienia Wójta do ich emisji. W dalszej części wyraził swoje 

obawy, że obligacje będą emitowane nadmiernie. Następnie odniósł się do zapisu 

związanego ze zmniejszeniem kosztów zatrudnienia.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w dniu dzisiejszym 

procedowany jest zmodyfikowany projekt uchwały, który uwzględnia zastrzeżenia, które 

zostały zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w sołectwie Nowe Chechło do 

realizacji zaplanowano zadanie związane z budową 9,5 km sieci kanalizacji sanitarnej 

o wartości około 25.000.000,00 zł  

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że środki zaplanowane na akcję 

zima zostały zawarte w rozdziale 616 i wynoszą ponad 400.000,00 zł.  W dalszej części 
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poinformowała, że w zakresie utrzymania parku w zakresie majątkowym to prawie 

2.000.000,00 zł, natomiast w zakresie bieżącego utrzymania prowadzonego przez Dział 

Techniczny to 15.000,00 zł, jednak kwota ta obejmuje wszystkie prowadzone przez Dział 

zadań w tym utrzymanie placów gminnych, chodników i przystanków. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, wyraził swoją opinię, że w wypowiedzi radnego Tadeusza 

Ledwonia wystąpiła pewna sprzeczność, bo z jednej strony zwraca się z zapytaniem 

dotyczącym zadań realizowanych w sołectwie, a z drugiej kwestionuje zadłużanie gminy dla 

wykonywania zadań. W dalszej części zacytował wypowiedź Wójta Gminy Ożarowice, który 

odbierał nagrodę w ramach gali dla najbardziej rozwijających się gmin. Zaznaczył, że 

pieniądze pożyczane są zawsze po uzyskaniu akceptacji Regionalnej Izby Obrachunkowej 

z publicznych instytucji do tego przeznaczonych m.in. Bank Gospodarstwa Krajowego 

i Bank PKO BP. Następnie zwrócił się z prośbą, aby nie stosować sformułowań 

personalnych, że Wójt wydaje środki, ponieważ to są zadania realizowane przez instytucję, 

którą obecnie zarządza. Dodał, że nie był obecny na posiedzeniu Komisji, ponieważ 

zatrzymały go obowiązki służbowe związane z koniecznością podpisania przelewów. 

Nadmienił, że ostatni przelew został podpisany po godz. 17:00. W dalszej części przedstawił 

informację na temat zatrudnienia. Zaznaczył, że nie są planowane zwolnienia.  

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że środki na sołectwo Nowe 

Chechło to około 10.000,00 zł, ponieważ środki na budowę kanalizacji nie zostały jeszcze 

otrzymane, a złożenie wniosku nie stanowi gwarancji przyznania środków. Następnie 

poinformował, że użył sformułowania, że Wójt Gminy wydaje środki, ponieważ Rada Gminy 

coś uchwala, a Wójt to realizuje. W dalszej części poinformował, że dla upewnienia w jakim 

kontekście w uchwale znalazły się zapisy dotyczące zatrudnienia. Następnie odniósł się do 

kwestii wprowadzenia oszczędności w 2024 roku, które spowodują, że budżet w 2025 roku 

będzie łatwiejszy do realizacji. Następnie poinformował, że Wójt nie odniósł się do korelacji 

związanej z ewentualną emisją kolejnych obligacji.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że emisja obligacja jest zależna od tego, czy 

zostaną pozyskane środki i będzie wymagany wkład własny. W dalszej części poinformował, 

że budżet opiera się między innymi na inwestycjach z środków własnych, ale również na 

złożonych wnioskach o dofinansowanie. Nadmienił, że istnieje wysokie 

prawdopodobieństwo, że środki zostaną przyznane, wniosek pozytywnie przeszedł ocenę 

formalną, obecnie jest prowadzona ocena merytoryczna i najprawdopodobniej w lutym 

będzie wszystko wiadomo. W dalszej części poruszył temat wniosku złożonego w 

współpracy z Gminą Tarnowskie Góry i Bobrowniki na Odnawialne Źródła Energii, gdzie 

obecnie prowadzona jest ocena. W związku z tym jednoznaczna deklaracja dotycząca emisji 

obligacji nie jest możliwa, ponieważ wiele jest zależne od oceny wniosków.  

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że kwestia dotycząca wynagrodzeń 

pracowników została poprawiona zgodnie z zaleceniami Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poruszył kwestie wzrostu minimalnego wynagrodzenia. 

W dalszej części przeprosił za zaistniały błędny zapis. Zaznaczył, że wszystkie zastrzeżenia 

zostały wprowadzone. Następnie wyraził swoje zadowolenie z występowania instytucji 

kontroli, które wskazują na różne aspekty, które umożliwiają jak najlepszą realizację zadań.  
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• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że brak transparentności 

powoduje powstanie niepewności, bo gdyby informacje na temat oceny składanych 

wniosków zostały przekazane na wcześniejszych Komisjach to dzisiaj nie było by tyle pytań.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że zaraz gdy pojawiła się 

możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie to radni otrzymywali informację odnośnie 

zakresu wnioskowanych zadań. Nadmieniła, że w październiku trudno było jednoznacznie 

stwierdzić kiedy zostanie dokonana ocena wniosków, bo ten czas jest zróżnicowany. 

• radny Zbigniew Jarka wyraził swoją opinię, żeby w swoich wypowiedziach nie przywarować 

gminy Świerklaniec do innych gmin, ponieważ każda jednostka samorządu terytorialnego 

cechuje się inną specyfiką. W dalszej części odniósł się do negatywnej opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy będzie składane odwołanie 

od omawianej opinii. W dalszej kolejności zwrócił się z prośbą o bezzwłoczne informowanie 

radnych o podjętych w tym zakresie działaniach. Następnie odczytał treść propozycji do 

budżetu gminy złożonego przez następujących Radnych Zbigniewa Jarkę, Eugeniusza Wajsa 

oraz Łukasza Lesika, które wpłynęło 12.09.2023 r. Nadmienił, że żadne z wymienionych 

zadań nie zostało uwzględnione w projekcie budżetu gminy na 2024 r. Następnie 

zadeklarował, że zagłosuje przeciw w trakcie głosowania nad projektem uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, natomiast wstrzyma się od głosu przy głosowaniu nad 

projektem budżetu gminy na 2024 rok ze względu na dokończenie zadania związanego 

z przebudową ul. Młyńskiej w Świerklańcu oraz ze względu na zadanie związane 

z modernizacją ogrzewaniu w budynku Przedszkola „Pod Zielonym Listkiem” 

w Świerklańcu. Nadmienił, że zgłaszane zadania są potrzebami mieszkańców.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przypomniał, że Radny Zbigniew Jarka w trakcie sesji odbytej 

w grudniu 2020 roku wielokrotnie dokonywał porównań w zakresie odbioru odpadów 

komunalnych w gminach sąsiednich m.in. w Radzionkowie.  

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) poinformował, że od dłuższego czasu w swoich 

wypowiedziach wnioskuje o to, żeby nie porównywać się do innych gmin tylko skupić się na 

własnych zadaniach. W dalszej części wyraził swoją opinię, że w prezentacji Wójta Gminy 

zabrakło transparentności, ponieważ zabrakło informacji na temat zadłużenia gminy m.in. 

w przeliczeniu na mieszkańca  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoje zadowolenie, że 

kolejny budżet jest w szerokiej mierze skoncentrowany na inwestycjach. Dodał, że 

całkowita wartości budżetu to 130.000.000,00 zł z czego 51.000.000,00 zł jest 

przeznaczonych na inwestycje, czyli około 40 %. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 

rozwój Gminy Świerklaniec jest oparty na odrabianiu zaległości. Nadmienił, że Gmina 

Świerklaniec pomimo poczynionych działań nadal jest wśród gmin, które nie spełniają 

Dyrektyw Ściekowej. Dodał, że przez fakt, że przez poprzednie kadencje w zakresie budowy 

kanalizacji sanitarnej nie robiło się nic, albo robiło się niewiele, obecnie trzeba nadganiać 

powstałe zaległości. Zaznaczył, że na sprawę zwrócił uwagę, również Urząd Marszałkowski, 

który ogłosił konkurs dedykowany tylko 5 gminom, wśród których znalazła się Gmina 

Świerklaniec. Następnie przedstawił problemy z jakimi w ostatnich latach musiały zmierzyć 

się samorządy w zakresie finansowania działalności, pomimo tego udało się 

wygospodarować 51.000.000,00 zł, aby dalej móc rozwijać gminę. Zaznaczył, że to ważne 
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i ambitne zadanie. W dalszej części wyraził swoje zaniepokojenie negatywną opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodał, że warunki ekonomiczne cechują się dużą 

zmiennością i tworzenie Wieloletniej Prognozy Finansowej jest dużym wyzwaniem. 

Nadmienił, że sformułowanie dotyczące zmniejszenia wynagrodzeń zostało użyte 

niefortunnie. W dalszej części zadeklarował, że zagłosuje „za” przedstawionymi projektami. 

Następnie wyraził swoją nadzieję, że sposób finansowania samorządów ulegnie 

pozytywnym zmianom.  

• radny Kazimierz Flakus przytoczył treść uwag i zastrzeżeń Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

na które trzeba zwrócić szczególną uwagę, gdyż stanowią one formę ostrzeżenia 

i wskazówkę w jaki sposób należy postępować.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że sposób cytowania zależy 

od celu jaki chce się osiągnąć przytaczając go, ponieważ pełna treść zawiera w ostatnim 

zadaniu przytaczanego akapitu, informację, że „W ocenie Składu Orzekającego Gmina 

Świerklaniec wypełnia dyspozycję powyższego przepisu.” w odniesieniu do art. 242 ustawy 

o finansach publicznych. W dalszej części podkreślił swoje zadowolenie z działalności 

instytucji kontroli między innymi takich jak Regionalna Izba Obrachunkowa. Nadmienił, że 

w działaniach finansowych wprowadzane są tylko takie działania, które uzyskują pozytywna 

opinię i zgodę Regionalnej Izby Obrachunkowej. Zaznaczył, że pozyskiwane i pożyczane 

środki są przeznaczane na realizacji inwestycji, które powodują rozwój gminy. Dodał, że 

przykład Gminy Ożarowice został podany ze względu na nadzieję, że kiedyś Gmina 

Świerklaniec osiąganie ten poziom rozwoju w zakresie ilości środków przeznaczanych na 

inwestycje w przeliczeniu na mieszkańca. Nadmienił, że przedstawił informacje dotyczące 

przedłożonego projektu budżetu zgodnie z założoną wizją. Dodał, że Gmina Świerklaniec 

stale się rozwija. Zaznaczył, że w dniu dzisiejszym procedowany jest projekt uchwały po 

autopoprawkach uwzględniających uwagi wskazane przez Regionalną Izbę Obrachunkowa.  

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że uwagi zawarte w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej do przedłożonych projektów są zawarte w związku z tym, 

aby właściwa uchwała uwzględniała już wskazywane sugestie. Zaznaczyła, że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa została przebudowana zgodnie z sugestiami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Następnie odniosła się do zapisu art. 242 ustawy o finansach publicznych. 

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że ani razu nie skrytykował budżetu. 

A w swojej wypowiedzi chciał zaznaczyć, że Rada Gminy jest współodpowiedzialna za 

finanse gminy, a Regionalna Izba Obrachunkowa nie służy tylko do karania, ale też wspiera 

przez sugestie i uwagi zawarte w wydawanych opiniach. 

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że w wypowiedzi Wójta wystąpiła 

pewna niekonsekwencja, ponieważ z jednej strony zwraca uwagę na wolności 

przedstawieni swojego zdania, a z drugiej upomina radnego za to, że wskazał nieścisłości 

w przedstawionych założeniach. W dalszej części zawnioskował, aby Wójt przedstawił dane 

dotyczące długo na jednego mieszkańca, ponieważ posiada dostęp do wszystkich 

niezbędnych danych i może to zrealizować na pstryknięcie palcem. 

• radny Eugeniusz Wajs poinformował, że wnioski przytoczone prze Radnego Zbigniewa Jarkę 

są powielane co roku, a nie są realizowane. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 
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budowa kanalizacji to ważna rzecz. Nadmienił, że w budżecie powinno oprzeć się wyłącznie 

na pewnych środkach, ponieważ dochodziło do sytuacji, w których wniosek został złożony, 

a środki nie zostały przyznane. W dalszej części, zwrócił się z zapytaniem, czy Wójt odwołał 

się od opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodał, że przy głosowaniu posłuży się opinią 

specjalistów. Przytoczył przykład środków, które zostały przekazane na wniosek 

Przewodniczącego Rady na modernizację ogrzewania  budynku Domu Sportowca w Nakle 

Śląskim. W związku z tym, że wnioskowane zadania nie są realizowane to może formuła 

uchwalania budżetu powinna ulec zmianie, ze np. do 15 września Wójt przedstawia 

propozycje zadań, które zamierza zrealizować w przyszłym roku. Następnie poruszył temat 

wnioskowanej budowy chodnika na ul. Polnej w Świerklańcu. Dodał, że w dalszej części nie 

została dokończona modernizacja budynku Ośrodka Zdrowia w Świerklańcu, a także 

trwałości projektu. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że projekt na modernizacje 

budynku Ośrodka Zdrowia w Świerklańcu jest aktualny. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że 

czasami Radny Eugeniusz Wajs wykazuje się pamięcią absolutną wskazując dialogi sprzed 

kilku lat, jednak jest to pamięć wybiórcza, ponieważ nie wspomniał o tym, że obecnie jest 

realizowany projekt, który był wnioskowany przez radnych z sołectwa Świerklaniec 

w zakresie przebudowy ul. Młyńskiej w Świerklańcu i przedstawił zakres realizowanych 

prac. W dalszej części poinformował, że wniosek złożony w ramach funduszów 

europejskich dla śląska na budowę kanalizacji został złożony w dedykowanym i składał się  

z kilkuset stron. Natomiast wspomniany wniosek na Pałac Kawalera składał się z 1 strony 

i podlegał politycznej ocenie w Warszawie.  

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) poinformował, że ma projekt, w którym określono 

wszystkie zadania realizowane i przeznaczone do realizacji. Nadmienił, że zadanie w ciągu 

ul. Młyńskiej w Świerklańcu jest realizowane pozyskanych środków zewnętrznych. 

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy jest w budżecie gminy jakieś zadanie, które 

w całości jest realizowane ze środków własnych. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) wyraził swoje zdziwienie 

w związku z zarzutem, że zadania nie są realizowane ze środków własnych, tylko przy 

współudziale środków zewnętrznych, co zaprzecza mechanizmowy pozyskiwania środków. 

W dalszej części poinformował, że do pozyskiwanych środków wkład własny jest 

pokrywany ze środków gminy. Dodał, że pozyskano 90.000.000,00 zł dofinansowania. 

Zaznaczył, że gdyby zadanie związane z budową kanalizacji byłoby realizowane ze środków 

własnych to najprawdopodobniej skanalizowane gminy zajęłoby jeszcze 50 lat. Następnie 

przedstawił znaczenie pojęcia wolne środki w budżecie gminy. 

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że Przewodniczący Rady zawsze 

bierze w obronę Wójta Gminy. 

• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) poinformował, że zadanie związane z przebudową 

ul. Młyńskiej w Świerklańcu zostało zrealizowane po 9 latach wnioskowania. Przeprosił za 

użycie sformułowania na pstryknięcie palca.  
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• radny Tomasz Kania (Ad Vocem) poinformował, że wnioskuje od 10 lat o budowę drogi 

ul. Obłoków w Nakle Śląskim. 

• radny Łukasz Lesik przedstawił wysokość zadłużenia per capita występującego w Gminie 

Świerklaniec oraz w gminach ościennych. W dalszej części przedstawił zestawienie 

wydatków majątkowych i inwestycyjnych z podziałem na poszczególne sołectwa. W dalszej 

części zwrócił się z wnioskiem o uzupełnienie tytułu kolumny na stronie 6 przedłożonego 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, podziękowała za zwrócenie uwagi i poinformowała, 

że tytuł zostanie wprowadzony do wskazanej kolumny. 

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że nie przystoi, aby Wójt używał sformułowań, 

że radnym nie zależy na budowie kanalizacji, a uwagi radnych są kierowane z troski 

o budżet gminy. Nadmienił, że Wójt  nie powinien tak traktować radnych, że przez pryzmat 

swoich subiektywnych odczuć stwierdza, że radnym nie zależy. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że większość wypowiedzi w dyskusji 

to efekt subiektywnej oceny sytuacji. Natomiast to jak radni zagłosują wiele zobrazuje. 

• radny Łukasz Lesik poinformował, ze w głosowaniu na budżetem wstrzyma się od głosu. 

Natomiast w głosowaniu nad Wieloletnią Prognozą Finansową będzie przeciw. Następnie 

poruszył temat uchwały intencyjnej w sprawie budowy chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej DW911. W dalszej części poruszył temat budowy drogi ul. Damrota 

w Świerklańcu. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie wniosku 

o dofinansowanie oprócz części Nowe Chechła do realizacji jest przewidziana ul. Damrota 

w Świerklańcu, więc niegospodarnym byłoby budowanie drogi w momencie, gdy 

planowane są inwestycje infrastrukturalne. Nadmieniła, że w ramach zadania jest 

planowane odtworzenie nawierzchni na całej szerokości drogi. W dalszej kolejności 

poinformowała, że w zakresie budowy chodnika przy DW 911 dokonano ustaleń, że gmina 

wykona dokumentację projektową, natomiast Urząd Marszałkowski sfinansuje budowę 

omawianego chodnika, jednak po pewnym czasie otrzymano pismo, że gmina ma 

zadeklarować wykonanie dokumentacji projektowej oraz 50 % wartości realizacji zadania 

związanego z budową chodnika i została złamana zasada współpracy wypracowana na 

początku. Zaznaczyła, że to nie jest zadanie własne gminy. Dodała, że obecnie otrzymano 

pismo, w którym Urząd Marszałkowski deklaruje wykonanie budowy chodnika 

w większości, a gmina ma odpowiadać za opracowanie dokumentacji projektowej 

i fragmentu inwestycji, na nieruchomościach, które posiadają uregulowany stan prawny 

i nie zachodzi konieczność wykupu. Dodała, że zadanie to zostanie wprowadzone do 

budżetu gminy w przyszłym roku. Nadmieniła, że wolne środki określone w załączniku nr 13  

do środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych i są środki dedykowane na budowę 

kanalizacji i nie mogą zostać przeznaczone na inny cel. W dalszej części poinformowała, że 

prowadzi działania zmierzające do pozyskania środków, aby móc zrealizować wnioskowane 

zadania.  
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• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, na jaki dzień zostało 

wyliczone zadłużenie gminy per capita i jaka była wartość poszczególnych składowych 

wyliczeń. Nadmienił, że posiada zupełnie inne wyliczenia.  

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, w którym miejscu radny się pomylił przy 

wyliczeniach zadłużenia per capita. Nadmienił, że wyliczenia przeprowadziło kilka osób. 

Dodał, że zadłużenie jest duże. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, wyraził swoją opinię, że występuje pewna nieścisłość, 

ponieważ z jednej strony radni wnioskują o realizację różnych zadań, a z drugiej negują 

zadłużenie. Zaznaczył, że jeszcze nie doszło do sytuacji, że pożyczono pieniądze bez 

uzyskania zgody Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodał, że pożyczone środki umożliwiają 

inwestowanie i rozwój gminy, ale oprócz tego pozyskiwane są środki zewnętrzne.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) na podstawie infomapy 

Górnośląsko Zagłębiowskiej Metropolii opracowanej na podstawie danych Głównego 

Urzędu Statystycznego, poinformował, że Gmina Świerklaniec na koniec zeszłego roku 

miała zadłużenie na mieszkańca na poziomie 2.614,00 zł. Zaznaczył, że środki przekazywane 

są na realizację inwestycji i rozwój gminy. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy 

w przypadku, gdy pozyskano 70.000.000,00 zł środków z funduszy unijnych to gmina nie 

miała pożyczyć środków na wkład własny. Nadmienił, że to jest dźwignia finansowa. 

Następnie wyraził zrozumienie dla zgłaszanych obaw, jednak gmina jest stabilna finansowo.   

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że gdyby na Komisji oprócz 

informacji na temat inwestycji były przedstawione informacje na temat zadłużenia to nie 

byłoby dzisiaj żadnych wątpliwości.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że Gmina Świerklaniec przystąpiła późno do 

realizacji budowy kanalizacji, ponieważ Wójt mógł prowadzić działania w tym zakresie od 

2015 roku. W dalszej części poinformował, że do obliczenia zadłużenia na mieszkańca, 

wzięto liczbę mieszkańców w wysokości 12611.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w bieżącym roku 

liczba mieszkańców wyniosła już 13000. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że Polska jest w Unii Europejskiej 

od 2004 roku, czyli od 20 lat. Nadmienił, że jest Wójtem od 9 lat. W dalszej części zwrócił 

się z zapytaniem, co poczynili Wójtowie przez pozostałe 11 lat, ile zostało pozyskanych 

środków na inwestycje. Następnie poinformował, że przez 18 lat w gminie wybudowano 40 

km,a przez 3 ostatnie lata również 40 km. Dodał, że gdyby wcześniej poważniej podeszło 

się do budowy kanalizacji sanitarnej to dzisiaj nie byłoby takiej sytuacji. 

• radny Kazimierz Flakus poinformował, że gdy obejmował funkcję Wójta Gminy, gmina nie 

posiadała pozwolenia wodnoprawnego, nie było oczyszczalni ścieków. Dodał, że były 

przygotowane dokumenty do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, aby móc wnioskować o dofinansowanie. Nadmienił, że najgorsza kadencja, 

w której wybudowano najmniej kanalizacji to kadencja 2014 – 2018. Nadmienił, że 

w czasie, gdy rozpoczynał kadencje skończyły się pieniądze unijne. Dodał, że 

w wcześniejszych latach były inne realia gospodarcze, finansowe, unijne i dokumentacyjne.  



18 
 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że ma 20 lat pracy 

w samorządzie. Dodała, że przez cały ten okres zajmuje się funduszami unijnymi. W dalszej 

części przedstawiła wszystkie fundusze, które były dostępne dla gmin od początku wejścia 

Polski do Unii Europejskiej. Następnie wyraziła swoją opinię, że najlepszy czas na budowę 

kanalizacji był w latach 2007 – 2013, wtedy też budowane były kanalizacje w wielu gminach 

ościennych.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) podziękował za sprostowanie informacji odnośnie 

funduszy unijnych, ponieważ zdaniem Wójta, Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, jest 

największym ekspertem w pozyskiwaniu środków unijnych.  

• Radny Łukasz Lesik przypomniał, że złożył wniosek formalny. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że wniosek będzie 

potraktowany jak autopoprawka, ponieważ potwierdzono, że zmiany zostaną 

wprowadzone.  

• Radny Łukasz Lesik zawnioskował, aby pomimo to złożony wniosek został przegłosowany. 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, ogłosił 10 minut przerwy. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w trakcie przerwy radny 

Łukasz Lesik wycofał złożony wniosek i zaakceptował uwzględnienie jego uwagi jako autopoprawki.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na problemy techniczne wszyscy 

radni nie mieli możliwości zagłosować w związku z czym należy przeprowadzić reasumpcje 

głosowania i ponowne jego uruchomienie w systemie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 704 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2024-2038.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Łukasz Janas, Tomasz Kania, 

Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Grysko 

 

Uchwała Nr LXXXVIII/673/23 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2024-2038, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 705 w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Świerklaniec na 2024 rok. 

Komisje stałe Rady Gminy Świerklaniec wydały pozytywną opinię do przedłożonego projektu 

budżetu Gminy Świerklaniec na 2024 rok. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 705 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerklaniec na 2024 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 705 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerklaniec na 2024 

rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, złożył podziękowania za przyjęcie uchwał dotyczących budżetu gminy 

oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. W dalszej części złożył podziękowania dla wszystkich 

pracowników, którzy przyczynili się do ich powstania. Dodał, że zawsze ma z tyłu głosy przeciwne 

i wstrzymujące się i składane uwagi, ponieważ jest to powód do nauki.  

 

Uchwała Nr LXXXVIII/674/23 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Świerklaniec na 2024 rok, 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 706 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Bytom w 2024 roku. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 706 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bytom w 2024 roku.  

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Bytom w 2024 roku w wysokości 4.000,00 zł 

w zakresie dowozu osób z terenu Gminy Świerklaniec do Izby Wytrzeźwień.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 706 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bytom 

w 2024 roku.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXVIII/675/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminy Świerklaniec na 2024 

rok, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

13. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Michał Nolewajka złożył podziękowania za uzyskaną pomoc przy organizowaniu 

corocznego strojenia choinki.  

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

15. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 30.11.2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 30.11.2023 r., zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania. 

16. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił do udziału w koncercie kolędowym. W dalszej zaprosił 

do udziału w kolejnym koncercie z cyklu „Muzyka ze smakiem”, który odbędzie się w Pałacu 

Kawalera w Świerklańcu. Natomiast 21 stycznia 2024 r.  Pałacu Kawalera w Świerklańcu 

odbędą się jasełka.  W dalszej części złożył życzenia noworoczne oraz przeprosił, jeżeli ktoś 

poczuł się urażony wypowiedziami Wójta. 
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• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, złożył życzenia noworoczne. 

17. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 18:32 

zamknął LXXXVIII sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 
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